
Zápis z jednání Komise pro rozhodčí dne 02.08.2023 
(návrh pro jednání předsednictva ČMKU) 

 
Přítomni:   M. Václavík, V. Tichá, K. Frank, Z. Jílková, K. Vaníčková 
 
Kontrola minulého zápisu 

 

1) Žádosti o rozšíření aprobací 

Václav Chovanec – bílý švýcarský ovčák 

KR doporučuje ke schválení. 

Dalibor Smékal – čivava, francouzský buldoček, shih-tzu – všechna 3. plemena podléhají schválení 2. 

případně 3. klubu  

KR doporučuje ke schválení za předpokladu souhlasu zbývajících klubů, případně po uplynutí lhůty 30 

dní od zaslání žádostí na kluby. 

Zuzana Mrňáková – československý vlčák 

KR doporučuje ke schválení.  

 

2) Žádost rozhodčí Š. Dreslerové 

Rozhodčí žádá o jmenování mezinárodní rozhodčí – podmínky splněny 

KR doporučuje ke schválení. 

 

3) Žádosti o udělení výjimky – prominutí hospitací 

Níže uvedení rozhodčí žádají o prominutí hospitace z důvodu nízké/žádné účasti na výstavách 

R. Cepková -  jihoruský ovčák 

K. Peroutka - ardenský bouvier 

KR doporučuje ke schválení. 

 

4) Žádost rozhodčí Ing. I. Černohubové 

 Rozhodčí rozšiřuje aprobaci na málopočetná plemena FCI sk. 5 a NON FCI. Z důvodu nízké účasti 

plemen na výstavách rozhodčí žádá o snížení počtu jedinců k hospitacím, u plemene norský losí pes 

rozhodčí žádá i o snížení počtu hospitací na 1. Rozhodčí též KR žádá o zvážení absolvování závěrečných 

praktických zkoušek s ohledem nízkou spíše žádnou účast plemen na výstavách.  

 Pro plemena tatranský honič, redbone coonhound, plott hound a švédský losí pes doporučuje KR 

z důvodu nízké/žádné účasti plemen na výstavách přiznání aprobace na základě složené teoretické 



zkoušky dne 16.08.2023. U plemene norský losí pes šedý KR doporučuje absolvování závěrečné 

praktické zkoušky. 

 

5) Žádost o rozšíření aprobace pro klubovou rozhodčí 

 Klub chovatelů Klubu chovatelů hrubosrstých a maďarských ohařů (KCHHMO) zaslal žádost o 

udělení výjimky pro rozhodčí Ing. L. Svobodovou. Konkrétně se jedná o málopočetná plemena 

pudlpointer, slovenský hrubosrstý ohař a fríský ohař (stabyhoun). Klub uvádí, že se tato plemena výstav 

skoro neúčastní a je téměř nemožné splnit podmínky v podobě 3 hospitací s 10 jedinci, klub má ale 

povinnost pro tato plemena zajisti výběry do chovu, na které by rád využil výše uvedenou rozhodčí. 

KCHHMO žádá KR, aby byla rozhodčí přiznána aprobace bez nutnosti absolvovat 3 hospitace. 

 KR navrhuje, aby u plemene pudlpointer rozhodčí absolvovala 1 hospitaci, u plemene slovenský 

hrubosrstý ohař absolvovala klasicky 3 hospitace. U plemene fríský ohař (stabyhoun) KR navrhuje 

z důvodu nízké účasti plemene na výstavách prominutí hospitace tj. absolvování teoretické zkoušky bez 

hospitace. KR u hospitací nepožaduje 10 jedinců. 

 

6) Žádost Klub málopočetných dogovitých plemen psů( KMDPP, z. s.)  

 KMDPP, z.s. žádá KR o závazné stanovisko k posuzování plemene italský corso pes. Konkrétně jak 

posoudit jedince, který má kupírovaný ocas: zda se jedná o vylučující vadu, nebo zda je možné tuto úpravu 

vzhledu tolerovat, nebo zda je-li to důvod ke snížení hodnocení, případně neposouzení.  

 KR doporučuje vznést oficiální dotaz na FCI - jak mají rozhodčí přistupovat při posouzení jedinců s 

kupírovaným ocasem. 

  

7) Žádosti o udělení výjimky pro rozšíření aprobace 

a) rozhodčí Ing. Zdeňka Vašková žádá o udělení výjimky pro rozšíření na plemena moskevský 

strážní pes, kavkazský pastevecký pes a černý ruský teriér. Rozhodčí složila dne 09.04.2023 

zkoušky na plemeno středoasijský pastevecký pes. Rozhodčí uvádí, že se jedná o plemeno, které 

se na výstavách vyskytuje v malém počtu, bude tedy těžké splnit podmínky pro rozšíření 

stanovené řádem. Plemena moskevský strážní pes a kavkazský pastevecký pes jsou zastřešena 

Klubem ruských a asijských ovčáckých psů, z.s., kde je rozhodčí poradcem chovu a zúčastňuje se 

bonitací a výstav těchto plemen. Rozhodčí doložila souhlas 2 zastřešujících klubů. ČERT – 

zastřešen ještě v Exotic klubu, KAOV-  zastřešen Klubem kavkazských pasteveckých psů  

KR doporučuje ke schválení rozšíření na plemeno kavkazský pastevecký pes, za předpokladu 

souhlasu 2. klubu zastřešujícího plemeno. 

 

b) rozhodčí Kateřina Jendřejčíková žádá o prominutí posuzování 1 klubové výstavy, která 

podmiňuje rozšiřování na další plemena. Rozhodčí složila závěrečné zkoušky v roce 2019 a 

prozatím posoudila 3 krajské výstavy. Bohužel do dnešního dne nebyla delegována na žádnou 

výstavu pořádanou klubem.   



  KR doporučuje vznést dotaz na Klub chovatelů kníračů České republiky 1927 z. s. se žádostí o 

  vyjádření se proč neumožní rozhodčí posuzování klubovou výstavu, nebo bonitaci. 

 

8) Stížnost na chování rozhodčího 

 KR obdržela stížnost na chování rozhodčího K. H. při posuzování na NVP v Mladé Boleslavi dne 

15.07.2023. Dle sdělení se rozhodčí nechoval profesionálně, měl nevhodné narážky včetně vulgarismů a 

ke psům se choval se hrubě. 

 KR doporučuje pozvat rozhodčího k podání vysvětlení stížnosti. 

9) Žádost rozhodčího MVDr. M. Sedláře 

 Rozhodčí MVDr. M. Sedlář žádá o ukončení činnosti rozhodčího exteriéru ČMKU. 

KR bere na vědomí, rozhodčímu poděkuje za celoživotní práci v oblasti kynologie. 

10) Rozhodčí M. S. 

KR obdržela od DR podnět k prošetření týkající se porušení Zápisního řádu a zároveň zákona ČR. 

KR doporučuje pozvat rozhodčí k vysvětlení. 

11) Posuzování soutěží 

 KR navrhuje v souladu s rozhodnutí P ČMKU ze dne 23.01.2019 (při jmenování národních rozhodčích 

přidat rozhodčím nižší soutěže automaticky) úpravu programu dogoffice, ve kterém se zpracovává 

agenda rozhodčích, konkrétně přidat skupinu soutěží s názvem všechny soutěže mimo BIG, BOD a BIS. 

Při jmenování skupinových rozhodčích KR navrhuje automatické přidání všech soutěží mimo BOD a BIS. 

 KR doporučuje, aby se předvýběr mezi psem a fenkou VN 1 ve třídě štěňat a dorostu  uskutečnil již 

při posuzování v kruhu a do závěrečných soutěží nastupoval jen jeden zástupce plemene. 

12) Hospitace 90 a více psů 

KR navrhuje, aby na klubových a speciálních výstavách byla rozhodčím umožněna hospitaci u 

rozhodčího, na kterého je přihlášeno 90 a více psů.  

KR doporučuje úpravu Řádu pro rozhodčí - hospitace, viz příloha k zápisu. 

13) Praktické zkoušky 

 V případě neúspěchu u praktických zkoušek bude čekatelům nebo rozhodčím rozšiřujícím aprobaci 

doporučeno, aby absolvovali ještě jednu hospitaci. 

 

14) Hromadné a individuální akce při MVP, NVP, oblastních a krajských výstavách 

 KR doporučuje změnit znění Výstavní řádu článku 9 bod i) poslední odrážka vyškrtnout atd. Tyto 

akce KR doporučuje až po oficiálním ukončení výstavy. KR doporučuje uvézt řády do souladu 

 



 

Zápis podléhá schválení P ČMKU.     Zapsala: Nováková 


